
ROMÂNIA
JUDEȚUL  COVASNA

CONSILIUL LOCAL AL ORAȘULUICOVASNA

P R O C E S - V E R B A L   n r.  7/2023

Încheiat  astăzi,  30  martie  2023,  orele  1400,  cu  ocazia  ȘEDINŢEI
ORDINARE, a Consiliului Local al oraşului Covasna.

Sunt prezenţi 16 consilieri în sala de ședințe și întârzie dl consilier Fulop
Csaba (intră online după primul punct). 

Participă la şedinţă: primarul orașului, dl Gyerő József, secretar general, d-
na Vasilica Enea, arhitect șef,  dl Ambrus Attila, directorul Direcției de Asistență
Socială, d-na Sîntoiu Angela – Cornelia și consilier juridic, d-na Luka Timea.

Consilierii  au  fost  convocaţi  în  ȘEDINŢA  ORDINARĂ  prin  Dispoziția
primarului nr.    225/2023, care a fost adusă la cunoştinţa locuitorilor prin afişare la
sediul propriu şi pe site-ul primăriei și comunicată consilierilor prin e-mail la data
de 24 martie 2023.

Dl Primar  urează bun venit  tuturor consilierilor  care participă la şedinţa
ordinară  a  consiliului  local  din  luna  martie  2023,  care  se  desfășoară  în  sala  de
ședințe a Consiliului local al orașului Covasna.

Președinte  de  ședință  pentru  luna  martie  a  fost  ales  d-na  consilier  Bodo
Eniko în ședința extraordinară din 14 martie 2023.

Dl președinte de ședință prezintă ORDINEA DE ZI a ședinţei aşa cum a
fost propusă prin Dispoziţia Primarului, după cum urmează: 

1.  Proiect  de  hotărâre  cu  privire  la  rectificarea  bugetului  local  al
orașului Covasna pe anul 2023.

2.  Proiect  de  hotarâre  privind  aprobarea  amplasamentului  pentru
Monumentul  de  For  Public  –  Regele  Decebal  –  în  Parcul  Tineretului  din
Voineşti.

3.  Proiect  de  hotărâre  privind  aprobarea  amplasamentului  pentru
Monumentul de For Public – „Petőfi Sándor” – pe suprafaţa de teren în forma
triunghiulară,  delimitată de clădirea Casei  Orăşeneşti  de Cultură,  trotuarul
străzii 1 Decembrie 1918 şi aleea de acces înspre poarta de intrare în curtea
Casei Orăşeneşti de Cultură.

4.  Proiect  de  hotărâre  privind  aprobarea  amplasamentului  pentru
Monumentul  de  For  Public  –  Turul  –  pe  suprafața  de  teren  în  formă
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tringhiulară,  situată  în  intesecția  dintre  străzile  Școlii,  1  Decembrie  1918 și
Kálvin.

5.  Proiect  de  hotărâre  privind  aprobarea  amplasamentului  pentru
Monumentul de For Public Orbán Balázs – în curtea Școlii Primare „Orbán
Balázs”, pe str. Gábor Áron nr. 1.

6.  Proiect  de  hotărâre  privind constituirea  unei  comisii  de  analiză  a
solicitărilor  de  locuinţe  sociale,  aprobarea  criteriilor  pentru  repartizarea
locuinţelor sociale pentru anul 2023. 

7. Proiect de hotărâre cu privire la reorganizarea Asociației  Sportive
„Asociația Sportivă Covasna” prin transformarea ei în Club Sportiv.

8. Proiect de hotărâre privind vânzarea terenului proprietate privată a
Orașului Covasna, înscris în CF 31755, nr. cad. 31755, aferent casei de locuit
din strada Pakohegy nr. 7, oraș Covasna.

9. Proiect de hotărâre privind constituirea comisiilor de selecționare și a
celor  de  soluționare  a  contestațiilor  pentru  proiectele  de  finanțare
nerambursabilă  din  bugetul  local  depuse  în  cadrul  domeniului  cultură,
educație, sport și religie.

10. Raportul Primarului orașului Covasna asupra situației gestionării
bunurilor pentru anul 2022.

11.  Raportul  Primarului  orașului  Covasna  privind starea  economică,
socială și de mediu pe anul 2022.

12. Rapoarte de activitate Asociații:
 – Asociația GAL PROGRESSIO
- Asociația de Dezvoltare a Turismului în Județul Covasna
-  Asociația  „PRO  SPITALUL  OLANDEZ  –  PRO  HOLLAND

KORHAZ”
13. Raportul de activitate al consilierilor locali pe anul 2022.
14.  Raportul  de  activitate  al  comisiilor  de  specialitate  ale  consiliului

local al orașului Covasna pe anul 2022.
15. Diverse.

Dl Primar propune suplimentarea ordinii de zi cu 2 puncte, respectiv:

 1. Proiect de hotărâre cu privire la aprobarea documentației cadastrală
pentru dezlipirea imobilului înscris în CF nr. 30276 Covasna (nr. cad. 30276),
în două loturi – beneficiar: Orașul Covasna

2. Proiect de hotărâre cu privire la aprobarea documentației cadastrale
pentru DEZLIPIREA IMOBILULUI ÎNSCRIS ÎN C.F. nr. 29320 COVASNA
(nr. cad. 29320), ÎN DOUĂ LOTURI, Beneficiar: ORAȘUL COVASNA

Totodată, având în vedere că este prezent în sala de ședințe dl arhitect șef,
Ambrus Attila, propune discutarea punctelor 2, 3, 4 și 5 în prealabil precum și cele
două puncte înscrise pe lista suplimentară. 
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Se supune la vot ordinea de zi, modificată și completată, care se aprobă cu
16 voturi „pentru”– unanimitate.

Se trece la discutarea punctului 1 de pe ordinea de zi, Proiect de hotarâre
privind  aprobarea  amplasamentului  pentru  Monumentul  de  For  Public  –
Regele Decebal – în Parcul Tineretului din Voineşti.

Dl Enea prezintă detaliat referatul de aprobare și arată că la material a fost
anexat  și  un punct de vedere din partea d-lui Luca - Paul Pupeză de la Muzeul
Național de Istorie al Transilvaniei.

Comisia pentru programe de dezvoltare economică – socială, buget, finanțe,
administrarea domeniului public și privat al orașului, servicii publice și comerț

– AVIZ FAVORABIL
Comisia pentru  amenajarea teritoriului şi urbanism, realizarea lucrărilor

publice, conservarea monumentelor istorice şi de arhitectură
– AVIZ FAVORABIL
Doamna Secretar General – AVIZ FAVORABIL  - proiectul de hotărâre

a fost supus procedurii transparenței decizionale, fiind publicat pe site-ul și la sediul
Primăriei orașului Covasna. Ca urmare a publicării proiectului de hotărâre nu s-au
înregistrat la Secretarul orașului propuneri, sesizări, plângeri, reclamații

Discuții: Dl Ambrus arată că terenul este reglementat urbanistic favorabil
pentru amenajare de monumente de for public.

Nefiind alte discuţii se supune la vot proiectul de hotărâre, pe articole și pe
ansamblu, care este aprobat cu 16 voturi ,,pentru”, după care se adoptă

HOTĂRÂREA NR. 48/2023
privind aprobarea amplasamentului pentru Monumentul de For Public –

Regele Decebal – în Parcul Tineretului din Voineşti

Se trece la discutarea punctului 2 de pe ordinea de zi, Proiect de hotărâre
privind  aprobarea  amplasamentului  pentru  Monumentul  de  For  Public  –
„Petőfi Sándor” – pe suprafaţa de teren în forma triunghiulară, delimitată de
clădirea Casei  Orăşeneşti  de Cultură,  trotuarul  străzii  1  Decembrie  1918 şi
aleea de acces înspre poarta de intrare în curtea Casei Orăşeneşti de Cultură.

Dl Molnar prezintă detaliat referatul de aprobare.

Comisia pentru programe de dezvoltare economică – socială, buget, finanțe,
administrarea domeniului public și privat al orașului, servicii publice și comerț
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– AVIZ FAVORABIL
Comisia pentru  amenajarea teritoriului şi urbanism, realizarea lucrărilor

publice, conservarea monumentelor istorice şi de arhitectură
– AVIZ FAVORABIL
Doamna Secretar General – AVIZ FAVORABIL - proiectul de hotărâre a

fost supus procedurii transparenței decizionale, fiind publicat pe site-ul și la sediul
Primăriei orașului Covasna. Ca urmare a publicării proiectului de hotărâre nu s-au
înregistrat la Secretarul orașului propuneri, sesizări, plângeri, reclamații

Intră online în ședință dl consilier Fulop Csaba.

Discuții: Dl Ambrus arată că dimensiunea, geometria, localizarea terenului
este favoarbilă amplasării unui monument de for public, doar că în acest caz este
necesară comandarea unei documentații topografice pentru intabulare separată, cu o
nouă carte funciară și de un PUD pentru schimbarea destinației.

Dl Primar: sunt aceleași probleme care au fost și în Parcul Tineretul, care s-
au rezolvat, se va rezolva și aici, vrem să facem totul în condițiii de legalitate.

Nefiind alte discuţii se supune la vot proiectul de hotărâre, pe articole și pe
ansamblu, care este aprobat cu 17 voturi ,,pentru”, după care se adoptă

HOTĂRÂREA NR. 49/2023
privind aprobarea amplasamentului pentru Monumentul de For Public –

„Petőfi Sándor” – pe suprafaţa de teren în forma triunghiulară,  delimitată de
clădirea Casei Orăşeneşti de Cultură, trotuarul străzii 1 Decembrie 1918 şi

aleea de acces înspre poarta de intrare în curtea Casei Orăşeneşti de Cultură

Se trece la discutarea punctului 3 de pe ordinea de zi, Proiect de hotărâre
privind  aprobarea  amplasamentului  pentru  Monumentul  de  For  Public  –
Turul – pe suprafața de teren în formă tringhiulară, situată în intesecția dintre
străzile Școlii, 1 Decembrie 1918 și Kálvin.

Dl Molnar prezintă detaliat referatul de aprobare.

Comisia pentru programe de dezvoltare economică – socială, buget, finanțe,
administrarea domeniului public și privat al orașului, servicii publice și comerț

– AVIZ FAVORABIL
Comisia pentru  amenajarea teritoriului şi urbanism, realizarea lucrărilor

publice, conservarea monumentelor istorice şi de arhitectură
– AVIZ FAVORABIL
Doamna Secretar General – AVIZ FAVORABIL - proiectul de hotărâre a

fost supus procedurii transparenței decizionale, fiind publicat pe site-ul și la sediul
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Primăriei orașului Covasna. Ca urmare a publicării proiectului de hotărâre nu s-au
înregistrat la Secretarul orașului propuneri, sesizări, plângeri, reclamații.

Discuții: Dl Ambrus: și aici este necesară comandarea unei documentații
cadastrale ca să fie CF separat. În toate cele 3 situații este necesar aprobarea unui
PUD.

Dl Enea se interesează dacă în altă localitate mai există o asemenea statuie.
Dl Primar arată că da, în foarte multe locuri.

Nefiind alte discuţii se supune la vot proiectul de hotărâre, pe articole și pe
ansamblu, care este aprobat cu 17 voturi ,,pentru”, după care se adoptă

HOTĂRÂREA NR. 50/2023

privind aprobarea amplasamentului pentru Monumentul de For Public – „Turul” –
pe suprafața de teren în formă tringhiulară, situată în intesecția dintre străzile Școlii,

1 Decembrie 1918 și Kálvin

Se trece la discutarea punctului 4 de pe ordinea de zi, Proiect de hotărâre
privind aprobarea amplasamentului pentru Monumentul de For Public Orbán
Balázs – în curtea Școlii Primare „Orbán Balázs”, pe str. Gábor Áron nr. 1.

Dl Molnar detaliază referatul de aprobare.

Comisia pentru programe de dezvoltare economică – socială, buget, finanțe,
administrarea domeniului public și privat al orașului, servicii publice și comerț

– AVIZ FAVORABIL
Comisia pentru  amenajarea teritoriului şi urbanism, realizarea lucrărilor

publice, conservarea monumentelor istorice şi de arhitectură
– AVIZ FAVORABIL
Doamna Secretar General – AVIZ FAVORABIL - proiectul de hotărâre a

fost supus procedurii transparenței decizionale, fiind publicat pe site-ul și la sediul
Primăriei orașului Covasna. Ca urmare a publicării proiectului de hotărâre nu s-au
înregistrat la Secretarul orașului propuneri, sesizări, plângeri, reclamații.

Discuții: Dl Ambrus: așa cum s-a specificat și la proietele anterioare, și aici
este necesară întocmirea unei documentații topografice și întocmirea unui PUD.

Dl Molnar: eventual s-ar putea extrage din scrierile lui Orban Balazs cele
referitoare la orașul Covasna și s-ar putea face un panou.

Dl Primar: eu zic să nu complicăm lucrurile.
Dl Bodo: am putea pune un COD QR, unde cei interesați pot accesa toate

informațiile.
Dl Primar: asta trebuie să facem la toate monumentele.
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Nefiind alte discuţii se supune la vot proiectul de hotărâre, pe articole și pe
ansamblu, care este aprobat cu 17 voturi ,,pentru”, după care se adoptă

HOTĂRÂREA NR. 51/2023
privind aprobarea amplasamentului pentru Monumentul de For Public

– Orbán Balázs – în curtea Şcolii Primare „Orbán Balázs”, 
pe str. Gábor Áron nr. 1

Se trece la discutarea punctului 5 de pe ordinea de zi, Proiect de hotărâre
cu privire la aprobarea documentației cadastrală pentru dezlipirea imobilului
înscris în CF nr. 30276 Covasna (nr. cad. 30276), în două loturi – beneficiar:
Orașul Covasna.

Dl Ambrus prezintă detaliat raportul de specialitate.

Comisia pentru programe de dezvoltare economică – socială, buget, finanțe,
administrarea domeniului public și privat al orașului, servicii publice și comerț

– AVIZ FAVORABIL
Comisia  pentru  amenajarea teritoriului  şi  urbanism,  realizarea lucrărilor

publice, conservarea monumentelor istorice şi de arhitectură
– AVIZ FAVORABIL
Comisia  pentru  turism  şi  agrement, protecţia  mediului,  agricultură şi

silvicultură
– AVIZ FAVORABIL
Doamna Secretar General – AVIZ FAVORABIL  

Discuții:  Dl  Primar:  este  un  document  pregătitor  pentru  punerea  la
dispoziție al IGSU al acestui teren. Această inițiativă a venit pe fondul unei posibile
finanțări pe PNRR pentru construirea unei baze ISU în Orașul Covasna. Din Județul
Covasna doar Orașul Covasna nu are bază pentru situații de urgență, în momentul de
față avem serviciul voluntar pentru situații de urgență care este destul de greu de
susținut și la o intervenție nu se compară cu o grupare profesionistă. Cei de la ISU
au venit cu ideea construirii unei baze, având în vedere faptul că avem mai multe
clădiri înalte unde se ajunge cu greu în caz de incendiu plus că avem în apropiere și
comuna Comandău. Pe oportunitate se justifică propunerea, mai ales că baza nu va
fi construită din fondurile noastre. Urmează dezmembrarea terenului după care vom
analiza  modalitatea  de  transmitere  a  proprietății  având  în  vedere  că  am  fost
înștiințați asupra faptului că beneficiarul trebuie să aibă dreptul de proprietate asupra
terenului unde se va construi această bază.
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Nefiind alte discuţii se supune la vot proiectul de hotărâre, pe articole și pe
ansamblu, care este aprobat cu 17 voturi ,,pentru”, după care se adoptă

HOTĂRÂREA NR. 52/2023
privind aprobarea documentației cadastrale pentru DEZLIPIREA IMOBILULUI
ÎNSCRIS ÎN C.F. nr. 30276 COVASNA (nr. cad. 30276), ÎN DOUĂ LOTURI 

Beneficiar: ORAȘUL COVASNA

Se trece la discutarea punctului 6 de pe ordinea de zi, Proiect de hotărâre
cu  privire  la  aprobarea documentației  cadastrale  pentru  DEZLIPIREA
IMOBILULUI ÎNSCRIS ÎN C.F. nr.  29320 COVASNA (nr.  cad. 29320),  ÎN
DOUĂ LOTURI, Beneficiar: ORAȘUL COVASNA.

Dl Ambrus  prezintă  raportul  de specialitate  și  arată  că în urma sesizării
Ocolului Silvic Comandău s-a constatat  necesitatea clarificării  situației juridice a
terenului în cauză. Topografic terenul s-a identificat ca fiind a Școlii Gimnaziale
Avram Iancu, însă Ocolul Silvic are autorizație de construire pentru clădirea care se
află pe teren. Pentru clarificarea situației juridice se propune dezlipirea terenului,
lotul II fiind suprafața de teren care va fi clarificabilă.

Comisia pentru programe de dezvoltare economică – socială, buget, finanțe,
administrarea domeniului public și privat al orașului, servicii publice și comerț

– AVIZ FAVORABIL
Comisia  pentru  amenajarea teritoriului  şi  urbanism,  realizarea lucrărilor

publice, conservarea monumentelor istorice şi de arhitectură
– AVIZ FAVORABIL
Comisia  pentru  turism  şi  agrement, protecţia  mediului,  agricultură şi

silvicultură
– AVIZ FAVORABIL
Doamna Secretar General – AVIZ FAVORABIL 

Discuții: Dl Primar:  este vorba doar de dezmembrarea terenului, asta nu
afectează dreptul de proprietate, însă se pune întrebarea cum s-a ajuns în această
situație?

Nefiind alte discuţii se supune la vot proiectul de hotărâre, pe articole și pe
ansamblu, care este aprobat cu 17 voturi ,,pentru”, după care se adoptă

HOTĂRÂREA NR. 53/2023
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privind aprobarea documentației cadastrale pentru DEZLIPIREA IMOBILULUI
ÎNSCRIS ÎN C.F. nr. 29320 COVASNA (nr. cad. 29320), ÎN DOUĂ LOTURI 

Beneficiar: ORAȘUL COVASNA

În  continuare Dl  Ambrus prezintă  situația  legată  de  adresa  nr.  ad.
6455/2021/20.03.2023 și  arată  că în urma verificărilor  la  fața  locului  au anunțat
persoanele responsabile/proprietarii asupra lucrărilor necesare de efectuat. Între timp
s-a clarificat situația CF-urilor, imobilul se află pe 3 cărți funciare separate.  Am
adus la cunoștința proprietarului care sunt atribuțiile lui în această cauză, trebuia să
ajungă  la  primărie  până  la  31  martie  2023  să  depună  cerere  pentru  eliberarea
autorizației de construire, însă până în momentul de față nu s-au prezentat. Dacă nu
se conformează solicitărilor noastre, urmează să fie supraimpozitată, însă având în
vedere că este vorba și de părți comune supraimpozitarea va avea efect și asupra
coproprietarilor.

Dl Primar: mulți coproprietari nu înțeleg faptul că condominiile prezintă și
părți de uz comun.

Dna Secretar: Dacă sunt doar lucrări de reparații nu au nevoie de autorizație
de construire!

Dl  Ambrus:  dacă  se  schimbă  fațada,  atunci  da.  Să  vedem cum va  arăta
proiectul.

Se trece la discutarea punctului 7 de pe ordinea de zi, Proiect de hotărâre
cu privire la rectificarea bugetului local al orașului Covasna pe anul 2023.

Dl Primar prezintă detaliat referatul de aprobare 

Comisia pentru programe de dezvoltare economică – socială, buget, finanțe,
administrarea domeniului public și privat al orașului, servicii publice și comerț

– AVIZ FAVORABIL
Doamna Secretar General – AVIZ FAVORABIL 

Nefiind  discuţii  se  supune  la  vot  proiectul  de  hotărâre,  pe  articole  și  pe
ansamblu, care este aprobat cu 17 voturi ,,pentru”, după care se adoptă

HOTĂRÂREA NR. 54/2023
cu privire la rectificarea bugetului local al orasului Covasna pe anul 2023

Se trece la discutarea punctului 8 de pe ordinea de zi, Proiect de hotărâre
privind constituirea unei comisii  de analiză a solicitărilor de locuinţe sociale,
aprobarea criteriilor pentru repartizarea locuinţelor sociale pentru anul 2023.

Dna Sîntoiu prezintă raportul de specialitate. 
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Comisia pentru programe de dezvoltare economică – socială, buget, finanțe,
administrarea domeniului public și privat al orașului, servicii publice și comerț

– AVIZ FAVORABIL
Comisia  juridică şi  pentru  administraţia  publică  locală,  apărarea  ordinii

publice,  respectarea  drepturilor  şi  libertăţilor  cetăţenilor,  cele  religioase  şi  alte
drepturi

– AVIZ FAVORABIL
Comisia  pentru  învăţământ, cultură,  sănătate,  protecţia  socială,  sport  și

tineret
– AVIZ FAVORABIL
Doamna Secretar General – AVIZ FAVORABIL 

Nefiind  discuţii  se  supune  la  vot  proiectul  de  hotărâre,  pe  articole  și  pe
ansamblu, care este aprobat cu 17 voturi ,,pentru”, după care se adoptă

HOTĂRÂREA NR. 55/2023
cu privire la constituirea unei comisii de analiză a solicitărilor de

locuințe sociale, aprobarea criteriilor pentru repartizarea locuințelor sociale
pentru anul 2023

Se trece la discutarea punctului 9 de pe ordinea de zi, Proiect de hotărâre
cu privire la reorganizarea Asociației Sportive „Asociația Sportivă Covasna”
prin transformarea ei în Club Sportiv.

Dna Luka prezintă detaliat raportul de specialitate. 

Comisia pentru programe de dezvoltare economică – socială, buget, finanțe,
administrarea domeniului public și privat al orașului, servicii publice și comerț

– AVIZ FAVORABIL
Comisia  juridică şi  pentru  administraţia  publică  locală,  apărarea  ordinii

publice,  respectarea  drepturilor  şi  libertăţilor  cetăţenilor,  cele  religioase  şi  alte
drepturi

– AVIZ FAVORABIL
Comisia  pentru  învăţământ, cultură,  sănătate,  protecţia  socială,  sport și

tineret
– AVIZ FAVORABIL
Doamna Secretar General – AVIZ FAVORABIL 

Discuții: Dl Ferencz  se interesează dacă se poate modifica acum numele
asociației.
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Dl Primar: prima dată să trecem de un hop, ulterior ne vom ocupa și cu
denumirea. Deocamdată ne-am conformat condițiilor de finanțare, este important,
pentru că Curtea de Conturi va verifica acest aspect.

Dl Neagovici: este un pas important pentru noi, având Club Sportiv putem
atrage surse de finanțare și din alte părți.

Dl Bocan: mă bucur că în sfârșit s-a luat această decizie.
Dl  Fulop:  ramurile  sportive  cum  au  fost  alese?  Nu  ar  fi  oportun  să

introducem schiul și patinajul, având în vedere că avem pârtie de schi și patinoar?
Dl Primar: am consemnat propunerea Dvs..
Dl Fulop: de ex. și bowlingul este la mare căutare, avem infrastructură la

Brateș.
Dl Primar: da, dar nu este a noastră.

Nefiind alte discuţii se supune la vot proiectul de hotărâre, pe articole și pe
ansamblu, care este aprobat cu 17 voturi ,,pentru”, după care se adoptă

HOTĂRÂREA NR. 56/2023
cu privire la reorganizarea Asociaţiei Sportive “Asociaţia Sportivă

Covasna” prin transformarea ei în Club Sportiv 

Se trece la discutarea punctului 10 de pe ordinea de zi, Proiect de hotărâre
privind vânzarea terenului proprietate privată a Orașului Covasna, înscris în
CF 31755, nr. cad. 31755, aferent casei de locuit din strada Pakohegy nr. 7,
oraș Covasna.

Dl Primar prezintă referatul de aprobare.

Comisia  juridică şi  pentru  administraţia  publică  locală,  apărarea  ordinii
publice,  respectarea  drepturilor  şi  libertăţilor  cetăţenilor,  cele  religioase  şi  alte
drepturi

– AVIZ FAVORABIL
Comisia pentru programe de dezvoltare economică – socială, buget, finanțe,

administrarea domeniului public și privat al orașului, servicii publice și comerț
– AVIZ FAVORABIL
Doamna Secretar General – AVIZ FAVORABIL 

Nefiind  discuţii  se  supune  la  vot  proiectul  de  hotărâre,  pe  articole  și  pe
ansamblu, care este aprobat cu 17 voturi ,,pentru”, după care se adoptă

HOTĂRÂREA NR. 57/2023
privind vânzarea terenului proprietate privată a Orașului Covasna, înscris în

CF 31755, nr. cad. 31755, aferent casei de locuit din strada Pakohegy nr.7, 
oraș Covasna
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Se trece la discutarea punctului 11 de pe ordinea de zi, Proiect de hotărâre
privind  constituirea  comisiilor  de  selecționare  și  a  celor  de  soluționare  a
contestațiilor pentru proiectele de finanțare nerambursabilă din bugetul local
depuse în cadrul domeniului cultură, educație, sport și religie.

Dl Primar prezintă pe scurt referatul de aprobare.

Comisia pentru programe de dezvoltare economică – socială, buget, finanțe,
administrarea domeniului public și privat al orașului, servicii publice și comerț

– AVIZ FAVORABIL
Comisia  juridică şi  pentru  adiministraţia  publică  locală,  apărarea  ordinii

publice,  respectarea  drepturilor  şi  libertăţilor  cetăţenilor,  cele  religioase  şi  alte
drepturi

– AVIZ FAVORABIL
Doamna Secretar General – AVIZ FAVORABIL dacă membrii propuși

în comisia pentru cultură întrunesc condițiile legale.

Discuții:  Dl Molnar:  propun ca componența comisiilor să rămână cel de
anul trecut.

Consilierii  sunt  de  acord  cu  propunerea  d-lui  Molnar,  astfel
componența comisiilor rămâne cel din anul 2022.

Nefiind alte discuţii se supune la vot proiectul de hotărâre, pe articole și pe
ansamblu, care este aprobat cu 17 voturi ,,pentru”, după care se adoptă

HOTĂRÂREA NR. 58/2023
cu privire la constituirea Comisiilor de selecționare și a celor de soluționare a
contestațiilor pentru proiectele de finanțare nerambursabilă din bugetul local

depuse în cadrul domeniilor cultură, educație, sport și religie 

Raportele prevăzute la punctele 10, 11, 12, 13 și 14, incluse pe ordinea de zi, au
fost înaintate către consilieri prin e-mail. Legat de rapoarte nu au fost

observații, discuții.
 

Dna consilier Becsek Eva, cu acordul celor prezenți părăsește sala de ședințe.

Se trece la discutarea punctului 15 de pe ordinea de zi, Diverse.
Consilierii au luat act de adresele prezentate la punctul diverse.
Dl Molnar aduce la cunoștința executivului că la Podul suspendat nu au

fost  remediate  problemele  ridicate  în  ședința  anterioară.  În  afară  de  asta  în  mai
multe locuri sunt deșeuri aruncate, albia pârâului Meseș trebuie curățată. 
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Dl  Viceprimar:  materialele  necesare  pentru  repararea  podului  sunt
pregătite, vom interveni. Am început curățenia de primăvară în tot orașul, avansăm
cum putem, dar vremea nu prea ne ajută.

Dl Gazda: adresele prezentate la diverse în ce stadiu se află?
Dl Primar: referitor la adresa privind rectificarea suprafeței terenului din

Chiuruș – în prima fază trebuia să rectificăm suprafața pentru că diferența de teren
era  foarte  mare.  Urmează  să  comandăm  documentație  de  dezmembrare,  dar  vă
consult să vedem cum doriți să fie dezmembrat terenul.

În urma consultării consilierii propun să fie dezmembrat terenul în așa
fel încât să rămână d-lui Apostol terenul aferent casei și strictul necesar lângă.

Dl Primar în continuare face referire la adresa depusă de către doamna
Olteanu Ionela și arată că terenul de joacă va fi mobilat cu elemente noi, dar teren de
fotbal nu avem unde să facem.

Cei de la URSUS, care au finanțat amenajarea locului de picnic din Valea
Zânelor, au propus amenajarea unui loc pentru colectarea deșeurilor selective. Dacă
sunteți  de  acord  cu  propunerea  lor,  vom completa  contractul  de  colaborare,  am
identificat și locul unde s-ar putea monta un astfel de centru de colectare selectivă.

Dl Gazda: unele străzi, incluse în proiectul pentru reabilitarea celor 7 străzi
au fost finalizate, însă nu au bănci și coșuri de gunoi, deși au fost promise. În afară
de asta, nu există mijloc de transport pe str. Gabor Aron, deși este o stradă foarte
lungă. 

În continuare arată că vântul a distrus copacii din parc, peste tot sunt crengi
rupte. Ar trebui înștiințată conducerea de la Apele Române despre faptul că zidul de
sprijin al Pârâului Covasna pe alocuri a început să cedeze, necesită reparații. 

Dl  Viceprimar:  continuăm  curățenia  în  oraș,  urmează  să  achiziționăm
băncile și coșurile de gunoi. Cei de la SGA au fost în control, au verificat situația la
fața locului și au plecat. Nu au surse de finanțare, noi în continuare solicităm în
fiecare an remedierea problemelor.

Dl  Vatany ridică  problema  pârâiașului  care  vine  din  str.  Filaturii  și
traversează str. Petofi Sandor. Malul pârâiașului este făcut din beton, dar este surpat,
pentru evitarea problemelor în viitor ar trebui introdus un tub în drum sau ar trebui
făcut un pod. 

Dl Viceprimar: la locul indicat va fi realizat un podeț, strada este inclusă
pe programul Saligny.

Dl Primar: avem documentația gata pentru primul lot, dar proiectantul a
scos investiția la 8 milioane de lei. Trebuie să suplimentăm suma oricum, dar prima
dată invităm proiectantul la discuții.

Dl Ferencz: pe porțiunea de drum între cimitir și liceu nu există nici un coș
de gunoi. Este unul în curtea galeriei de artă, dar mereu este plin, mai ales sâmbătă
se umple foarte repede.

Dl Viceprimar: vom monta coșuri de gunoi. 
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Dl Bocan: ce se mai știe despre preluarea drumurilor forestiere? Așa știu că
cei de la Sânzieni au reușit. La primăria Covasna se aplică facilitatea fiscală pentru
reabilitarea energetică a imobilelor, fotovoltaice?

 Dl Primar: verificăm, îi punem în vedere d-lui Bagoly, să vedem care este
procedura de acordare.

Dl Bocan:  ar  trebui  să  mai  stabilim o  întâlnire  cu  dl  Dumuț  vizavi  de
fondul forestier și Cetatea Dacică.

Dl Neagovici este întrebat de cetățeni ce știe despre programul rabla pentru
mașini uzate.

Dl Primar: inițial era vorba că acest program se va finanța în colaborare cu
Ministerul Mediului, în proporție de 80-20 % (20 % din bugetul local). Ulterior au
modificat proiectul și au stabilit o finanțare de 50-50%. În condițiile în care avem
foarte multe investiții în curs, nu știu dacă o să avem bani din ce să finanțăm un
astfel de program. Dacă găsim totuși surse, câte am putea să suportăm din bugetul
local? O să verificăm și acest aspect, o să discutăm cu dl Bagoly.

Dl Domahazi: de rabla pentru autobuze nu v-ați interesat? 
Dl Primar: deocamdată nu, mai ales că serviciul este concesionat.
Dl  Enea aduce  la  cunoștința  executivului  faptul  că  în  Valea  Zânelor

făișoarele din lemn au fost distruse. Trebuie reabilitate.
Dl Viceprimar: intervenim și acolo, remediem problema.
Dl Primar: aceste distrugeri sunt oglinda noastră, din păcate.
Dl Fulop se interesează ce valabilitate are constractul pentru deszăpezirea

drumului DC 14, având în vedere că pentru săptămâna viitoare se anunță ninsori.
Dl Viceprimar: contractul expiră pe data de 31 martie 2023, dar în cazul în

care va fi nevoie serviciul va fi achiziționat separat.
Dl Fulop transmite mesajul locuitorilor de pe str. Ștefan cel Mare, care au

sesizat faptul că pe acel segment de drum se circulă cu tonaj mare și noaptea este
zgomot mare, mai ales că capacele de la canalizare iar au început să se miște.

Dl Primar: acel tonson de drum este drum național și nu putem restricționa
circulația. Cu capacele o să mai intervenim. Restricționarea pentru mașinile cu tonaj
mare  în centrul  orașului  nu mereu este  respectată,  dar  am vorbit  cu oamenii  de
ordine să fie mai vigilenți.

Înainte de închiderea lucrărilor ședinței ordinare d-na președinte de ședință
supune la vot procesele verbale nr. 4 – ședința ordinară din 28 februarie 2023, nr. 5
– ședința extraordinară din 14 martie 2023 și nr.  6  – ședința extraordinară din 20
martie 2023. Procesele verbale sunt aprobate cu 16 voturi – unanimitate.

Nefiind alte discuţii doamna Preşedinte de şedinţă mulţumeşte pentru
prezenţă şi închide şedinţa la orele 17.10.

13



PREŞEDINTE DE ŞEDINŢĂ, SECRETAR GENERAL
                        BODO ENIKO                                     AL ORAȘULUI
COVASNA,

ENEA VASILICA
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